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Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § (1) bekezdése alapján kérdést kívánok benyújtani a nemzeti er őforrá s
miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium irányítójáho z

„Mit kíván tenni a Kormány a diákönkormányzatok, az Országos Diákjogi Tanács és a z
Országos Diákparlament tekintetében?”

címmel .

A kérdésre írásbeli választ kérek .

Tisztelt Miniszter Úr !

A köznevelésről szóló törvény több ponton figyelmen kívül hagyja a 2011-es Országos
Diákparlament ajánlását. Ezen belül is a diákönkormányzatok jogaira, az Országo s
Diákparlamentre vonatkozó passzusokat, továbbá nem derül ki a törvényb ől mi lesz az
Országos Diákjogi Tanács sorsa . Ezen kérdésekben érdekl ődök a Kormány álláspontjáról .

Tisztelt Miniszter Úr! A Kormány nem veszi figyelembe, hogy az Országos Diákparlamen t
ajánlásban kérte, hogy a diákönkormányzatok megtarthassák eddigi egyetértési jogukat az
SZMSZ és házirend elfogadásakor, szociális juttatások elosztási elveinek meghatározásako r
és ifjúságpolitikai célokra biztosított pénzeszközök felhasználásakor . Hibát követ el a
kormány azzal, hogy az eddigi egyetértési helyett csak véleményezési jogot biztosít ezekben a
kérdésekben . A diákönkormányzatok jogai eddig sem voltak széles kör űek. Nem értjük ennek
a szűkítésnek az okát és a célját . Miért szükséges ilyen jogszűkítés?

A köznevelési törvény nem rendelkezik az Országos Diákjogi Tanácsról . A Kormány ígéret e
szerint rendeletben fogják ezt megtenni . Kérdés, hogy milyen jogkörökkel? A hatályo s
törvény 98 . § (2) így rendelkezik a kérdésről : Az oktatásért felelős miniszter tanulói jogokka l
összefüggő döntéseinek előkészítésében Országos Diákjogi Tanács működik közre. Az
Országos Diákjogi Tanács véleményt nyilváníthat, javaslatot tehet, állást foglalhat a tanuló i
jogokat érintő bármilyen kérdésben. A jelenlegi szabályozásnak legalább a megtartását tartom
indokoltnak. A Kormány hogyan kívánja szabályozni az Országos Diákjogi Tanác s
hatásköreit?



Tisztelt Miniszter Úr! Az Országos Diákparlament jelenleg háromévente ülésezik . Az
ajánlásban kérték, hogy két éves ciklusban szabályozza ezt a köznevelési törvény. Ennek
ellenére a Kormány meghagyta a hároméves ciklust. Véleményem szerint a köznevelés
esetében olyan fontos fórumról van szó, amely esetében indokolt lehet azt évente összehívni ,
hogy a diákság kifejthesse az őket érintő legfontosabb kérdésekben a véleményüket . Továbbá
azon időszakra, amikor nem ülésezik az Országos Diákparlament, indokoltnak tartanám eg y
ügyvivő testület létrehozását . A közoktatásban nincs olyan erős szervezet, mint a felsőoktatás
esetében a Hallgatói Önkormányzatok Országos Konferenciája . Ennek köszönhetően
érdekérvényesítési lehet őségeik jóval gyengébbel . Meglátásom szerint ezen változtatni kell .
Éppen ezért lenne indokolt az Országos Diákparlament szabályozásánál érvényesíteni ezt a z
igényt, a gyakoribb ülésezés és az ügyvivő testület bevezetésével . A Kormány elképzeléseib e
belefér-e a diákszervezet jogainak szélesítése?

Mindezekre tekintettel kérdezem Tisztelt Miniszter Urat :
Mit kíván tenni a Kormány a diákönkormányzatok jogaival, az Országos Diákjogi
Tanáccsal és az Országos Diákparlamenttel ?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2011 . november 14 .

Farkas Gergely
Jobbik
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